
2015D35208 VERSLAG HOUDENDE EEN LIJST VAN VRAGEN 

De vaste commissie voor Economische Zaken, belast met het voorberei-
dende onderzoek van dit voorstel van wet, heeft de eer verslag uit te 
brengen in de vorm van een lijst van vragen met de daarop gegeven 
antwoorden. Met de vaststelling van het verslag acht de commissie de 
openbare behandeling van het wetsvoorstel voldoende voorbereid. 

De voorzitter van de commissie,
Vermeij 

De Adjunct-griffier van de commissie,
Thomassen 
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Nr. Vraag 
1 Welk bedragen zijn gereserveerd voor subsidieregelingen of 

belastinguitgaven die het gebruik van fossiele brandstoffen 
subsidiëren? 

2 Kunt u uiteenzetten hoeveel geld wordt geïnvesteerd in sectoren 
waarin wordt gewerkt met proefdieren, zoals life sciences, 
pharmacie en levensmiddelentechnologie? 

3 Kunt u uiteenzetten hoeveel geld u heeft gereserveerd ten behoeve 
van de uitgaven aan mestvergisting en waar het in de begroting is 
opgenomen? 

4 Welke kwantificeerbare doelstellingen voor duurzame energie 
hanteert u voor de begroting 2016? 

5 Kunt u aangeven onder op welke begrotingsartikelen en daarbin-
nen op welke onderdelen, vrije ruimte is in de begroting? 

6 Kunt u aangeven wat uw operationele doelen zijn die worden 
beoogd met de begroting voor aankomend jaar, op het gebied van 
sluiten van kringlopen? 

7 Wat is het totale bedrag dat in 2016 wordt uitgetrokken voor de 
ontwikkeling, validatie, en implementatie van alternatieven voor 
dierproeven, onderverdeeld naar de verschillende posten? 

8 Kunt u uiteenzetten hoeveel geld u heeft gereserveerd ten behoeve 
van zonne-energie en waar het in de begroting is opgenomen en 
hoeveel kilowattuur hiermee wordt geproduceerd? 

9 Kunt u uiteenzetten hoeveel geld u heeft gereserveerd ten behoeve 
van windenergie en waar het in de begroting is opgenomen en 
hoeveel kilowattuur hiermee wordt geproduceerd? 

10 Kunt u een uitsplitsing geven van de verschillende posten die 
betrekking hebben op dierproeven en de ontwikkeling, validatie en 
implementatie van alternatieven voor dierproeven en de verschil-
lende projecten en bijbehorende doelstellingen nader toelichten? 

11 Kunt u uiteenzetten hoeveel geld u heeft gereserveerd ten behoeve 
van innovatie van alternatieve energie en waar dit in de begroting 
is opgenomen? 

12 Welke voorwaarden worden aan de innovatie van alternatieve 
energie verbonden? 

13 Welk budget is beschikbaar voor het in de markt zetten van 
innovaties? 

14 Op welke wijze wilt u het in de markt zetten van innovaties 
ondersteunen en waar is dit in de begroting opgenomen? 

15 Welke budgeten hebben de verschillende topsectoren nog tot hun 
beschikking? Kunt u in het antwoord specifiek aangeven hoeveel 
geld elke topsector beschikbaar heeft, welk deel daarvan vanuit 
publieke en welk deel uit private middelen afkomstig is, welk deel 
al is toegekend en hoeveel er nog te verdelen is over nieuwe 
projecten? 

16 Waarom is het budget voor de Dienst Landelijk Gebied op nul 
gezet? 

17 Kan een overzicht gegeven worden van waar de budgetflexibiliteit 
zit? Welke middelen zijn juridisch verplicht en met welke middelen 
is er nog een alternatieve aanwending mogelijk? 

18 Wat worden de prioriteiten van het Nederlands EU-voorzitterschap 
op het gebied van economie en innovatie? 

19 In hoeverre wordt met de drie lijnen «vernieuwen, verduurzamen 
en verbinden» een beleidswijziging ingezet? Of zijn dit slechts drie 
kapstokken waar al bestaande jassen aan worden opgehangen? 

20 Hoe groot was het aantal faillissementen in 2014? 
21 Hoe verhoudt de noodzaak voor toename in arbeidsproductiviteit 

zich tot de dalende uitgaves voor onderzoek en innovatie? 
22 Hoe valt het Nederlandse beleid rondom exportkredietverzekerin-

gen te vergelijken met de door ons omringende landen? 
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Nr. Vraag 
23 Kunt u aangeven waarom er uitgegaan wordt van een minder 

sterke daling van de werkloosheid in 2016 ten opzichte van 2015? 
24 Kunt u aangeven welke concrete beleidsmaatregelen van u hebben 

bijgedragen aan de daling van de werkloosheid? 
25 Kunt u aangeven wat u concreet doet om de arbeidsproductiviteit 

te vergroten? 
26 Welke nieuwe afzetmarkten zijn er gevonden na het opleggen van 

sancties aan Rusland? 
27 Waarom daalt de werkloosheid in 2016 (-15.000) veel minder snel 

dan in 2015 (-40.000) terwijl de economische groei in 2016 (2,4%) 
hoger is dan in 2015 (2,0%)? Er is toch een rechtstreeks verband 
tussen groei en banen? Klopt het dat een procent economische 
groei ongeveer gelijk staat aan 50.000 banen? 

28 Zijn er ook cijfers bekend over de arbeidsproductiviteit van na 
2008? Zo ja, hoe hoog was deze in de afgelopen jaren (2008–2015)? 

29 Wat zijn concrete doelstellingen van het Frontrunners-initiatief op 
het gebied van de digitale interne markt? Welke resultaten zijn al 
geboekt? Welke lidstaten nemen hier naast Nederland aan deel en 
zijn er lidstaten die voornemens zijn om aan te sluiten bij het 
initiatief? Zijn er administratieve kosten aan verbonden en zo ja, 
hoe hoog zijn deze? 

30 Kunt u aangeven waar u de verwachting op baseert om onder 
Nederlands voorzitterschap structurele hervormingen door te 
voeren op het terrein van de digitale markt, terwijl deze de 
afgelopen jaren op dit gebied juist door een overgrote meerder-
heid binnen de EU zijn geblokkeerd (netneutraliteit, openstellen 
van de kabel, etc.)? 

31 Wat houdt het frontrunnersinitiatief op het gebied van de digitale 
interne markt in? 

32 Welke mogelijkheden zijn er om EU-onderzoeksbudgetten te 
benutten voor proefdiervrije innovatie/onderzoek naar alternatie-
ven voor dierproeven? 

33 Is het uw ambitie om terug in de top 5 van de Global Competitive-
ness Index te komen? 

34 Welke nieuwe voorstellen voor wet- en regelgeving heeft u 
klaarliggen op het gebied van telecom, media en internet om de 
eerste helft van 2016 tijdens de Europese Telecomraad te presente-
ren? Wat verwacht u te kunnen bereiken in het half jaar dat 
Nederland voorzitter is, in ogenschouw nemende dat het Brusselse 
wetgevingsproces een proces van lange adem is? 

35 Gaat u tijdens het Nederlandse voorzitterschap in de Telecomraad 
inzetten op netneutraliteit en concurrentie op de kabel? 

36 Kunt u aangeven in hoeverre het blokkeren vanuit de EU van 
digitale ontwikkelingen bijvoorbeeld op het terrein van netneutrali-
teit en vergroten van de concurrentie door openstelling van de 
kabel de eervolle 2e plaats op de ICT ranking bedreigd? 

37 In hoeverre zijn de zogenaamde field labs van de smart industry-
agenda te vergelijken met het organisatiemodel van Wetsus? 

38 Hoeveel startup-visa zijn er tot nu toe in totaal verstrekt? 
39 Kunt u aangeven in welke vorm u het NBTC (Nederlands Bureau 

voor Toerisme en Congressen) steunt bij de implementatie van de 
Holland Branding & Marketing Visie in de periode 2016–2019? 

40 Kunt u aangeven wat er exact wordt bedoeld met «Supporting the 
known, introducing the new»? 

41 Welke innovatieve verdienmodellen wilt u stimuleren als het gaat 
om (de ontwikkeling van) big data, en welke nadrukkelijk niet? Hoe 
vertaalt zich dat in beleid? 
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Nr. Vraag 
42 Wat is de reden om de taakstelling «boetes marktwerking 

Nederlandse mededingingsautoriteit» (NMa, tegenwoordig de 
Autoriteit Consument en Markt (ACM)) terug te draaien? 

43 Uit welke budget komt de 100 miljoen euro in 2016 en 115 miljoen 
vanaf 2017? Waar was dit geld in eerste instantie voor bedoelt? 

44 Betekent de 100 miljoen euro in 2016 dat de geschatte extra 
boete-inkomsten in 2016 worden geraamd op 25 miljoen euro? Zo 
ja, waar is deze schatting op gebasseerd? Zo niet, wat zijn de 
geschatte extra boete-inkomsten in 2016 en 2017? 

45 Wat is de achterliggende reden van de nieuwe evaluatie van de 
universele postdienst? 

46 Hoe gaat het keurmerk veilig internet voor het MKB eruit zien? Wat 
zijn de gevolgen van het keurmerk voor het MKB? 

47 Op wat voor manier zullen «regels omtrent intellectueel eigendom 
worden gemoderniseerd»? 

48 Kunt u 10 datasets noemen die nu nog gesloten zijn die u in 2016 
openbaar wilt maken? 

49 Wanneer wordt het Kamer van Koophandel-handelsregister 
openbaar gemaakt? 

50 Hoe gaat het keurmerk voor veilig internet voor het mkb eruit zien? 
welke criteria zal het keurmerk toetsen? 

51 Wat is de reden dat het plafond in de Wet Bevordering Speur- & 
Ontwikkelingswerk (WBSO) komt te vervallen? 

52 Bent u zich bewust van het feit dat in de evaluatie van de WBSO 
staat dat de deadweight loss ratio bij kleine bedrijven veel kleiner 
is dan bij grote bedrijven en dat het loslaten van het plafond 
daarmee zal leiden tot minder innovatie? 

53 Hoe rijmt u het laten vervallen van het plafond in de WBSO met de 
mededeling dat de verhoging van de WBSO budget is gedaan 
«met een focus op innovatief MKB dat wil doorgroeien»? 

54 Op welke wijze is het verschil in de verwachting van de hoogte van 
de boete-inkomsten onstaan, waardoor het gevolg is dat 100 
miljoen in 2016 en 115 miljoen vanaf 2017 moet worden toege-
voegd om de gevolgen van de taakstelling «boetes marktwerking 
NMA» uit het regeerakkoord terug te draaien? 

55 Wat is wel gerealiseerd van de taakstelling uit het regeerakkoord 
«Boetes marktwerking NMa»? Waar gaan de opbrengsten van de 
uitgedeelde boetes naar toe? Gaan de € 100 mln en € 115 mln 
feitelijk ten koste van Nederlands Innovatiegeld? 

56 Welk type bedrijven ondervinden nadeel van de samenvoeging van 
de Aftrek speur- en ontwikkelingswerk (WBSO) en Research & 
Development Aftrek (RDA) en hoe worden deze gecompenseerd? 

57 Hoe bent u voornemens om het gebruik van big data door 
bedrijven te faciliteren? Doelt u hiermee op onder de aandacht 
brengen van de beschikbare data of wilt u verschillende instrumen-
ten aan het bedrijfsleven aanreiken? 

58 Wat is de status van de modernisering van regels omtrent 
intellectueel eigendom? Waar ligt hierbij de nadruk? Gaat het met 
name om gebruik van digitale bronnen? En in hoeverre kan 
Nederland hier solitair handelen? Werpt Europese regelgeving 
onmogelijkheden op? Bent u voornemens modernisering van 
intellectueel eigendom ook prioriteit te maken tijdens het Neder-
lands voorzitterschap? Zo nee, waarom niet? Zo ja, op welke wijze? 

59 Welke stappen zal u het komende jaar zetten op het gebied van 
privacybescherming? 
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Nr. Vraag 
60 Wat zijn de eenmalige en structurele kosten voor het keurmerk 

voor veilig internet voor het MKB? Wie ontwikkeld dit keurmerk? 
Wie houdt toezicht op juist toepassing van dit keurmerk? Is het 
keurmerk een privaat of publiek initiatief? En is het een nationaal of 
Europees initiatief? 

61 Ziet u de versterking van de cybersecurity als een private of 
publieke taak, of is het een samenwerking tussen privaat en 
publiek? Ligt volgens u de verantwoordelijkheid van veilig 
internetgebruik bij de gebruiker, de aanbieder van de website of bij 
de netwerkaanbieder? In hoeverre gaat u zich op nationaal beleid 
richten om de cybersecurity te verbeteren in hoeverre vergt dit een 
internationale aanpak? 

62 Verwacht u dat de overheid een blijvende taak heeft in het borgen 
van de Universele Postdienst? 

63 Hoe worden de verwachtingen en behoeften van overheidsdienst-
verleners, burgers en bedrijven gemonitord bij het aanjagen van 
de Generieke Digitale Infrastructuur? 

64 Wat is het aandeel snelle groeiers binnen het Klein Bedrijf (KB) 
(<50 werkzame personen) en het Midden Bedrijf (MB) (50–250 
personen) voor de periode 2010 – heden? 

65 Kunt u een overzicht verschaffen van de stroom kapitaal vanuit de 
VS dat is geïnvesteerd in Nederlandse MKB-bedrijven, met een 
onderscheid naar start ups, snelle groeiers en overig, voor de 
periode 2010 tot heden? Kunt u daarbij aangeven, per jaar, hoeveel 
bedrijven zijn «weggekocht» (naar de VS)? 

66 Kunt u een overzicht geven van alle financiële middelen en 
garanties die op Europees, nationaal en lokaal niveau beschikbaar 
zijn voor van het MKB? Kan dit overzicht uitgesplitst worden per 
sector, per provincie en per grootte van het bedrijf (Micro (<10), 
Klein(10–50), Midden(50–250) of Groot(250->))? Kan dit overzicht 
daarnaast uitgesplitst worden naar de 10 topsectoren? Kan dit 
overzicht daarnaast uitgesplitst worden naar de 12 provincies? 
Kunt u de gevraagde tabellen invullen voor de periode 2011–2014? 
Kunt u de gevraagde tabellen invullen voor de periode 2015 en 
verder? 

67 Er wordt € 100 miljoen in 2016 en € 115 miljoen vanaf 2017 aan de 
geïntegreerde subsidieregeling Wet Bevordering Speur en 
Ontwikkelingswerk (WBSO) en Research & Development Aftrek 
(RDA) toegevoegd. Waarom is niet gekozen voor een verdeling 
over zowel bedrijven als kennisinstellingen, gezien het feit dat 
Research & Development (R&D) niet alleen door bedrijven maar 
ook door kennisinstellingen wordt verricht? 

68 Kunt u enkele voorbeelden geven van onderzoeksfaciliteiten die 
gefinancierd zijn vanuit het toekomstfonds? 

69 Kunt u een actueel overzicht geven van de stand van zaken om de 
regeldruk met € 2,5 mrd te verminderen, met daarin uitgesplitst 
welke zaken zijn gerealiseerd tegen hoeveel regeldrukverminde-
ring? 

70 Op welke onderdelen of van welke instrumenten wordt volgens u 
te weinig gebruik gemaakt inzake de toegang tot financierings-
mogelijkheden? En welke consequenties heeft dat voor de 
doelstellingen om 2,5% van het BBP aan R&D-uitgaven te 
realiseren? 

71 Wanneer kan de Kamer concrete wetsvoorstellen tegemoet zien die 
innovatie, launching customerschap en ondernemen in Nederland 
aantrekkelijk maken? Is er al een lijst met concrete generieke 
maatregelen die tot vermindering regeldruk hebben geleid? 

72 Kunt u een tussenstand geven van de regeldrukvermindering in de 
periode 2012 tot op heden? 
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Nr. Vraag 
73 Kunt u aangeven middels welke wet en regelgeving het kabinet er 

voor gaat zorgen dat minder Nederlandse huizen op het gasnet-
werk worden aangesloten? 

74 Hoeveel geld is er in 2016 beschikbaar voor het stimuleren dat 
Nederlandse huizen en bedrijven minder door gas en meer door 
duurzame warmte en restwarmte worden verwarmd? 

75 De NAM moet voor 1 juli 2016 een winningsplan indienen voor de 
jaren 2017 en verder, wat gebeurt er als deze datum door de NAM 
niet gehaald wordt? 

76 Mochten onderzoeksboringen naar schaliegas mogelijk worden 
indien het kabinet hiertoe eind 2015 besluit, zal dan voor elke 
boorlocatie voor schaliegas ook naar de mogelijkheden van 
geothermie gekeken worden? 

77 Wordt de Kamer betrokken bij het winningsbesluit dat in het najaar 
van 2016 zal worden genomen? Zo ja, op welke wijze? 

78 Voor hoeveel opeenvolgende jaren denkt u een winningsbesluit te 
nemen in het najaar van 2016? 

79 Klopt het dat de invulling van winningsplannen en de wijze waarop 
decentrale overheden hierbij betrokken worden bij winningen 
gelegen zijn in de wijze waarop hieraan invulling wordt gegeven in 
de Mijnbouwwet- en regelgeving? 

80 Op welke wijze wordt de bodemdaling in de Waddenzee gemeten? 
81 Kunt u aangeven wat een realistische termijn is om tot de 

daadwerkelijke commerciële opsporing en winning van schaliegas 
over te gaan indien daartoe door de Kamer besloten zou worden? 

82 Is het waar dat door alle vergunningen, procedures en benodigde 
onderzoeken commerciële winning van schaliegas binnen 5 jaar 
überhaupt niet mogelijk is? 

83 Als u besluit proefboringen naar schaliegas te doen ten behoeve 
van wetenschappelijk onderzoek, legt u dit besluit dan eerst voor 
aan de Kamer? 

84 Kunt u enkele pakkende voorbeelden geven van groene groei die 
door zijn inspanningen tot stand zijn gekomen? 

85 Op welke wijze gaat – om efficiënter om te gaan met CO2, energie, 
grondstoffen, water en bodem – sterker worden ingezet op 
onderzoek en innovatie voor schaarse grondstoffen, energieopwek-
king en recyclingtechnologieën? 

86 Aan welke twintigtal ketens wordt gedacht, hoe ligt de verantwoor-
delijkheidsverdeling hierover wanneer het zich op het terrein van 
een ander ministerie bevindt en hoe wordt de Kamer hierbij 
betrokken? 

87 Waarom wordt in het kader van dit efficiënter werken eerst ingezet 
op lineaire Europese regelgeving en daarna pas op onze eigen 
regelgeving en de wijze waarop onze inspecties en medeoverhe-
den hiermee omgaan? 

88 Aan welke voorwaarden moet het begrip «groene groei» voldoen? 
89 Hoe verhoudt zich de betekenis van «circulaire economie» tot een 

begrip als «groene groei»? 
90 Hoe komt de doelstelling van EZ om in 2016 sterker in te zetten op 

onderzoek en innovatie voor duurzame alternatieven voor schaarse 
grondstoffen, energieopwekking en recyclingtechnologieën terug 
in de begroting? 

91 Kunt u aangeven wat er verbindend is aan de Rijkscoördinatierege-
ling? 

92 Klopt het dat aan de MKB innovatiestimulering Topsectoren-
regeling (MIT) nu ook internationale samenwerking wordt 
toegevoegd? Hoe verhoudt zich dat tot de Eurostars-regeling? 

93 Hoeveel publiek geld gaat er in totaal om in de topsectoren en via 
welke regelingen lopen die geldstromen? 
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94 Hoe wordt de 275 miljoen euro van de Nederlandse Organisatie 

voor Wetenschappelijk Onderzoek (NWO) voor de topsectoren 
besteed? 

95 Waarom fluctueert het begrote bedrag voor het Innovatiefonds 
MKB+ per jaar zo sterk? 

96 Welk type bedrijven profiteert van de instrumenten ter bevordering 
van de internationale innovatiesamenwerking (Europese cofinan-
ciering, innovatie-attachés, technologiemissies) en voor welk type 
bedrijven zijn deze instrumenten minder geschikt? 

97 Wat is de reden dat het budget voor het innovatiefonds MKB+ 
terugloopt van 182 miljoen naar 109 miljoen euro? 

98 Hoe wordt de besteding van het NWO-geld bepaald? 
99 Wat is de reden dat het budget voor Toegepast onderzoek (TO2: 

TNO, DLO, Marin, ECN, NLR, Deltares) afloopt? 
100 Wat is de reden dat de gelden voor het Regionaal investerings-

fonds MBO vanaf 2018 ophouden? 
101 Wat gebeurt er met het Dutch Good Growth Fund na 2017? 
102 Waarom wordt voor de toeslag Topconsortia voor Kennis en 

Innovatie (TKI-toeslag) € 75 mln begroot voor 2016, terwijl de 
begroting van vorig jaar voor datzelfde jaar 2016 nog € 26 mln 
meer uittrok; er was toen namelijk € 101 mln begroot? En op basis 
van welke informatie wordt de begroting van de TKI-toeslag voor 
het jaar 2016 € 24 mln hoger geraamd dan het bedrag dat voor 
2015 in de boeken staat? Waarom telkens die grote mutaties? 

103 Wat was de inhoudelijke achtergrond van de jurisprudentie van het 
Europese Hof van Justitie? 

104 Uit welke budget komt de 3,5 miljoen euro voor de verhoging van 
het ICT-beleid? 

105 Is de doelstelling van het Dutch Venture Initiative (DVI) gehaald, 
om naast € 150 mln van de Nederlandse overheid, het fonds met 
€ 300 mln via andere private investeerders aan te vullen? Is aan de 
extra € 100 mln ook een voorwaarde verbonden om het fonds 
verder met privaat geld aan te vullen? 

106 Kunt u aangeven welke bezuinigingen genomen zijn ter dekking 
van de lagere aardgasbaten? 

107 Op blz. 25 staat dat de gasbaten in 2016 6,783 miljard euro zullen 
bedragen. Hoe verhoudt dit zich tot blz. 3 en 7 van het wetsvoor-
stel, waar bij artikel 14 een bedrag van 6,386 miljard euro staat? 
Hoe kan dit verschil verklaard worden? 

108 Waarom wordt nog uitgegaan van een gaswinning van 33 kubieke 
meter in 2016 en niet 30 zoals in 2015? Betekent dit dat de 
gasbaten niet 6,8 miljard zullen bedragen, maar 6,2 miljard euro? 

109 Hoe verklaart u de verhoging van de gaswinning in Groningen naar 
33 miljard m3 in 2016? 

110 Hoe schat u de risico’s van de verhoging van de gaswinning in 
Groningen in 2016 in, gezien adviezen die er liggen over de kans 
op aardbevingen? 

111 Kunt u verklaren waarom de Nederlandse Aardolie Maatschappij 
(NAM) niet meebetaald aan de organisatie van de overheidsdienst 
Groningen? Waarom niet? 

112 Kunt u verzekeren dat NAM de kosten voor versterkingen en 
schade vergoed en niet de overheidsdienst Groningen? 

113 Kunt u toelichten wat er gebeurt met de 12 miljoen voor de 
organisatie voor de overheidsdienst Groningen? Om hoeveel fte 
gaat het dan, of zijn er ook andere kosten? Kunt u hier een 
overzicht van geven? 

114 Kunt u toelichten hoe de versterking van de energiedirecties zich 
verhoudt met de huidige bezuinigenen bij het departement? 

115 Wat voor vergoeding krijgt de nationaal coördinator Groningen 
voor zijn werkzaamheden? 
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116 Kunt u inzichtelijk maken hoeveel nevenfuncties de nationaal 

coördinator Groningen heeft naast zijn werkzaamheden als 
coördinator en hoe zich die verhouden tot deze werkzaamheden? 

117 Kunt u inzichtelijk maken hoeveel tijd de nationaal coördinator 
Groningen per week besteedt aan zijn werkzaamheden als 
coördinator en waarom is dat voldoende om zijn rol als coördina-
tor goed uit te kunnen oefenen? 

118 Wat is de meerjarige prognose van het fonds ondernemingskli-
maat Borgstelling MKB-kredieten (BMKB) bij een verder aantrek-
kende economie en in hoeverre zijn die effecten verwerkt in de 
meerjarenprognose? Wat betekent dit voor het risicoprofiel (€ 8,6 
mln) en prognose? En wanneer is het BMKB niet langer 
noodzakelijk? 

119 Hoe kan het dat de uitstaande garanties voor de Borgstelling 
MKB-kredieten in 2015 lager zijn dan in 2014? 

120 Wat is de reden van de grote toename aan uitstaande garanties 
van de garantie scheepsnieuwbouw? 

121 Waarom is het garantieplafond van de garantie scheepsnieuw-
bouw vier keer zo hoog als de raming van te verlenen garanties in 
2015? 

122 Waarom is het garantieplafond voor de groeifaciliteit lager dan de 
geraamde te verlenen garanties in 2015? 

123 Wat is de oorzaak van de wijziging van de evaluatiedatum van de 
Groeifaciliteit van 2016 (zoals aanvankelijk voorgenomen) naar 
2019? Kan een lijst met bedrijven die in 2013–2014 en 2015 gebruik 
hebben gemaakt van de regeling aan de Kamer gezonden worden? 

124 Wat is de berekening van de 7% premie die gevraagd wordt bij 
subsidie die een deel van de gemaakte kosten uitkeert bij 
aardwarmteboring? 

125 Wat wordt bedoelt met de zin dat aardwarmte «binnen de SDE+ 
een van de gunstigste opties» is, terwijl daarnaast gesteld wordt 
dat «aardwarmte tevens een belangrijke optie is voor het halen van 
de energie- en klimaatdoelen van EZ en de glastuinbouw»? 

126 Hoeveel succesvolle aardwarmteprojecten zijn er op dit moment en 
hoeveel worden er verwacht? 

127 Wat is het verwachte aandeel van energielevering door 
aardwarmte? 

128 Welke risico’s zijn er van een steeds in omvang toenemende exit 
van beleggers in fossiele industrie? 

129 Welk percentage van de inschrijvingen voor de Stimulering 
Duurzame Energieproductie (SDE+-regeling) hebben tot nu toe in 
2015 betrekking op biomassa (bijstook)? Hoe was dit in 2012, 2013 
en 2014? Welk percentage betreft het in 2016 t/m 2023? 

130 Klopt het dat van de SDE+ voor 2015 nog slechts 0,5 miljard euro 
over is? Klopt het dat overgrote deel naar biomassa en wind is 
gegaan? 

131 Klopt het dat er slechts 40 zon-PV projecten zijn gehonoreerd voor 
SDE+? Klopt het er al 16 PV-projecten zijn afgewezen? 

132 Hoeveel SDE+ middelen zullen er tot 2020 respectievelijk 2023 
worden uitgegeven aan biomassa (bijstook)? Hoeveel SDE+ 
middelen zullen er tot 2020 respectievelijk 2023 worden uitgegeven 
aan wind? Hoeveel SDE+ middelen zullen er tot 2020 respectieve-
lijk 2023 worden uitgegeven aan zon-PV? Hoeveel SDE+ middelen 
zullen er tot 2020 respectievelijk 2023 worden uitgegeven aan 
warmte? 

133 Wordt overwogen om de middelen SDE+ die aan biomassa-
bijstook wordt besteed te maximeren? Wordt overwogen om voor 
de middelen SDE+ die aan zon en wind worden besteed een 
substantieel bedrag te reserveren? 
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Nr. Vraag 
134 Welke bedrijven zullen onder het wetsvoorstel over vitale 

infrastructuur en het verwerven van overwegende zeggenschap in 
deze bedrijven gaan vallen? 

135 Kan een overzicht worden gegeven van de totale bedragen die aan 
PIANOo/TenderNed ter beschikking worden gesteld en waaruit 
duidelijk wordt welk deel voor TenderNed is en welk deel voor de 
overige onderdelen van PIANOo? 

136 Wanneer verwacht u dat meer dan 50% van de huishoudens over 
een DAB+ ontvanger beschikt en de analoge FM afgeschakeld kan 
worden? Heeft u al een alternatieve bestemming voor de dan 
vrijvallende frequentieruimte? 

137 Door hoeveel storingen is TenderNed in 2014 getroffen en hoe lang 
was de totale downtime van TenderNed op werkdagen tussen 9 
uur ’s ochtends en 5 uur ’s middags? Hoe groot was dit aantal en 
hoe lang was deze downtime in de eerste helft van 2015? 

138 Hoe groot zal de veilingopbrengst van de 700 Mhz-band zijn na 
herbestemming, de opbrengsten van de veiling van de Duitse 700 
Mhz-band in acht genomen? 

139 Hoe verklaart u de afname van de uitgaven aan het Agentschap 
Telecom (AT) terwijl volgens dit Agentschap de komende jaren de 
werkdruk toeneemt wegens intensivering van Internet of Things, 
wat onder het toezicht van AT valt? 

140 Klopt het dat de drie leden van de leden van Bestuur van de 
Autoriteit Consument en Markt (ACM) gezamenlijk € 375.000,- 
verdienen? Hoe is dit verdeeld tussen de drie bestuursleden? 

141 Kan aangegeven worden welk bedrag door Expertisecentrum/
Ontwikkelingscentrum Rijk en Dienst ICT Uitvoering(DICTU) aan 
TenderNed wordt besteed? 

142 Hoeveel geld is er gereserveerd voor de voorbereidingen voor het 
Universal Postal Union Congres? 

143 Wat is de laatste stand van zaken hoeveel procent van het bruto 
binnenlands product aan onderzoek en ontwikkeling wordt 
uitgegeven? 

144 Hoe groot is het bedrag en het percentage uit het topsectoren-
budget dat naar het MKB gaat? 

145 Klopt het dat de vaste rijksbijdrage voor de kennisbasis van het 
Maritiem Research Instituut Nederland (MARIN) onder de grens 
van € 3,7 miljoen zakt die binnen in de gouden driehoek met de 
MARIN Stakeholders Association (MSA) is afgesproken? Wat is het 
bedrag dat voor 2016, 2017 en 2018 wordt begroot? 

146 Deelt u de mening dat de MARIN Stakeholders Association een 
vorm van commitment van private partijen is? Zo ja, hoe verhoudt 
het korten van de bijdrage voor MARIN zich dan tot het uitgangs-
punt van uw brief «Visie op toegepast onderzoek uit 2013», waarin 
wordt gesteld dat bij «toekomstige financiering rekening wordt 
gehouden met privaat commitment? 

147 Is het juist dat het MARIN in verhouding met vergelijkbare 
toegepast onderzoeksorganisaties voor andere sectoren al veel 
minder overheidsfinanciering ontvangt (minder dan 10 procent van 
haar omzet)? Kan u aangeven hoe groot dit percentage is bij de 
andere kennisinstituten (TO2)? Wat is de achtergrond van deze 
verschillen? Waarom is de overheidsinvestering voor de luchtvaart 
wel op een acceptabel niveau, maar voor de maritieme sector niet? 

148 Is het juist dat met de huidige bezuinigingen de kennisbasis van 
MARIN in het gedrang komt, terwijl scheepvaartveiligheid en 
schoon vervoer over het water belangrijke thema’s voor het 
kabinet zijn? 
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Nr. Vraag 
149 – Waarom zijn extra middelen van € 5 miljoen nodig voor de 

uitvoering van de WBSO door RVO.nl? Welke extra werkzaamhe-
den gaat RVO.nl uitvoeren voor de WBSO? Wat zijn de totale 
middelen die RVO.nl ontvangt om de WBSO uit te voeren? 
– Hoe verhouden de extra middelen van € 5 miljoen voor RVO.nl 
voor de uitvoering van de WBSO zich tot de toelichting op de 
begroting voor het RVO.nl op pagina 159, waarin wordt gesteld dat 
de taakstelling van Rutte II mede wordt ingevuld door een korting 
op de uitvoering van de WBSO? 
– Wat is de overweging om deze extra middelen voor de uitvoering 
van de WBSO door RVO.nl uit het TKI-toeslag budget halen? 
– Wat is de achtergrond van het toevoegen van € 1,3 miljoen in 
2016 en 2017 aan de bijdrage aan het RVO.nl? Welke extra 
activiteiten gaat het RVO.nl hiervoor uitvoeren? Welke bijdrage 
ontving RVO.nl voorheen voor het uitvoeren van de Rijksoctrooi-
wet? 

150 Hoe kan het zijn dat u als raming voor 2016 een hoger percentage 
Research & Development (R&D) uitgaven in de publieke sector 
heeft genoteerd, terwijl dat niet uit de cijfers blijkt? 

151 Waarom is de raming wat betreft private sector uitgaven aan R&D 
vastgesteld op 1,1%? 

152 Waarom is er qua R&D uitgaven geen streefwaarde opgenomen 
als het gaat om de verhouding tussen publiek en privaat? 

153 Heeft u geen ambitie meer om de private uitgaven te verhogen? 
154 Wat is uw langetermijnvisie op het topsectorenbeleid? 
155 Welke provincies hebben zich na Brabant en Limburg financieel 

verplicht aan de MIT-regeling? Welke consequenties heeft dit voor 
de verdeling van gelden? In hoeverre wordt provinciaal geld 
gematcht met rijksgelden? Klopt het bericht dat de MIT-regeling 
binnen 1 dag was overtekend in mei 2015? Het MIT-budget zal in 
2016 afnemen met € 11 mln, welke consequenties zal dit hebben 
voor de innovatieve samenwerking tussen MKB-bedrijven? 

156 Klopt het dat een aantal argumenten om de Research- en Develop-
mentaftrek (RDA) en WBSO samen te voegen ook voor de 
innovatiebox gelden? 

157 Heeft u overwogen om de innovatiebox en de WBSO samen te 
voegen? 

158 Welke invloed zal de invoering van het unitair octrooi hebben op 
het totaal aantal door Nederlandse bedrijven geoctrooieerde 
uitvindingen? 

159 Hoeveel bedrijven hebben gebruik gemaakt van de WBSO sinds 
2012, uitgesplitst naar Groot-, Midden- en Klein Bedrijf? 

160 Waarom is er bij de MIT gekozen om samen te werken met de 
provincie als regionaal schaalniveau? 

161 Hoe kansrijk zijn Nederlandse bedrijven bij aanvragen tot gebruik 
van de Eurostars-regeling? Wat was het doel en wat is daarvan 
gerealiseerd? 

162 Waar wordt de post Overige subsidies aan besteed? 
163 Welk deel van het budget dat aan topsectoren wordt verstrekt gaat 

op aan overheadkosten? 
164 Wat is de reden dat u in de grafiek op blz. 49 regelingen die vooral 

door grote bedrijven gebruikt worden, zoals de innovatiebox, 
«topsectoren overig» of het topsectoren budget binnen de NWO, 
niet toegevoegd heeft? 

165 Bent u het eens dat dit een vertekend beeld geeft van de werkelijke 
verdeling van innovatiegelden tussen het mkb en het grootbedrijf? 
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Nr. Vraag 
166 Klopt het dat de werkelijke verdeling, als je de innovatiebox, het 

NWO topsectorenbudget en de post «topsectoren overig» 
meeneemt, ongeveer 55% voor het grootbedrijf en 45% voor het 
mkb is? 

167 Wat is de verwachte verdeling van de innovatie-budgetten als het 
plafond van het WBSO vervalt? 

168 Hoeveel bedrijven hebben er in totaal een MIT-subsidie aange-
vraagd voor het jaar 2015 en hoe groot was de overschrijding? 

169 Wat is de uitkomst van het overleg tussen het Ministerie van 
Economische Zaken, provincies en het MKB over de gewenste 
aanpassingen voor de MIT-regeling in 2016, waarvan de hoogte 
van de budgetten voor de verschillende onderdelen van MIT 
onderdeel van uitmaakt, zoals aangekondigd in antwoord op 
Kamervragen naar aanleiding van het artikel «MIT-regeling voor 
advies- en haalbaarheidsprojecten MKB overtekend»? 

170 Hoe is het verschil te verklaren tussen de bijdrage aan de MIT in 
het overzicht Budgettaire gevolgen van beleid (€ 34 mln) en de 
twee in de toelichting genoemde bedragen (respectievelijk € 35,5 
mln en € 50,5 mln)? 

171 Kunt u aangeven wanneer de definitieve hoogte van de MIT-
regeling voor 2016 bekend is? 

172 Kunt u aangeven wat de concrete doelstellingen van het MIT zijn, 
anders dan een zo groot mogelijk aantal deelnemers? 

173 Is het mogelijk een deel van het budget van de Topconsortium voor 
Kennis- en Innovatie (TKI) toeslag over te hevelen naar de 
Mkb-innovatiestimulering Regio en Topsectoren (MIT) regeling of 
op andere manier de regeling te versterken? 

174 Is na de rapportage van de Algemene Rekenkamer over het 
aanbestedingsbeleid van de RVO inmiddels meer te zeggen over 
verbetering van de aanbestedingen door de RVO? 

175 Welke extra werkzaamheden gaat de RVO uitvoeren in het kader 
van de WBSO? 

176 Hoeveel octrooien zijn bij Octrooicentrum Nederland aangevraagd 
en verleend in 2014? 

177 Waarom is de raming voor de TKI’s voor 2016 naar beneden 
bijgesteld? 

178 Wanneer wordt de Rijksdienst voor Ondernemend Nederland 
(RVO) geëvalueerd? 

179 Is 17 miljoen euro een gerechtvaardigd bedrag om TNO mee te 
compenseren? 

180 Wat zijn de precieze financiele gevolgen voor TNO door de 
jurisprudentie? 

181 In de begroting staat dat steeds beter ingeschat kan worden wat de 
verhouding tussen private en publieke middelen zijn in PPS-
constructies, welke conclusie kan uit dit betere inzicht getrokken 
worden? Is de verhouding conform de doelstelling zoals opgeno-
men in het topsectorenbeleid? 

182 Welk deel van de TKI-toeslag is in 2014 besteed aan projecten 
waarbij minimaal één MKB-bedrijf is betrokken? 

183 Kunt u aangeven wat het evaluatie en monitoringskader voor de 
Toegepaste Onderzoek Organisaties (TO2) instellingen precies in 
gaat houden en hoe dit kader gecommuniceerd wordt naar de 
Kamer? 

184 Betekent dat de 13 miljoen euro, die vanaf 2018 gereserveerd zijn 
op de Aanvullendepost van de Rijksbegroting voor ruimtevaart 
betreft de middelen die in het regeerakkoord beschikbaar zijn 
gesteld voor fundamenteel onderzoek, een verschuiving oplevert 
van geld voor fundamenteel onderzoek naar ruimtevaart? Zo ja, 
wat betekent dit voor het budget voor fundamenteel onderzoek? 
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Nr. Vraag 
185 Hoeveel Nederlandse bedrijven hebben in 2014 deelgenomen aan 

European Space Agency programma’s (ESA) volgens andere 
bronnen dan ESA zelf? 

186 Hoe is in de periode 2013 – 2015 uitvoering gegeven aan het 
flankerend beleid ruimtevaart? Welke projecten zijn in deze periode 
ondersteund met welke bedragen? 

187 Wat is de gemiddelde bijdrage vanuit de RDA aan grote bedrijven? 
Wat is deze gemiddelde bijdrage per MKB-bedrijf? 

188 Kunt u aangeven in welk stadium het besluitvormingsproces rond 
de mogelijke EZ-investering in een motorenonderhoudsfaciliteit 
voor F-35 zich bevindt? Welke afwegingen spelen daarbij voor u 
een rol? Kunt u een inschatting en/of bandbreedte geven van het 
bedrag dat het Ministerie van Economische Zaken wellicht zal 
investeren in de motorenonderhoudsfaciliteit voor F-35 en waar die 
begrotingsmiddelen vandaan zullen komen? Zijn er precedenten 
waarbij verschillende ministeries, provincies en private partijen 
gezamenlijk investeren in een (onderhouds-)faciliteit/fabriek en hoe 
vergelijkbaar zijn die situaties? Welke kansen en risico’s spelen 
daarbij een rol? Op welke wijze zal de Kamer worden betrokken en 
geïnformeerd over het besluitvormingsproces rond de mogelijke 
EZ-investering in een motorenonderhoudsfaciliteit voor F-35? 
Wanneer kan de Kamer op dit punt nadere informatie verwachten? 

189 Wat houdt het topsectorenplan big data in? 
190 Wat wordt verstaan onder een Human Capital agenda ICT? 
191 Waarom is de trend in het aandeel snelle groeiers sinds 2013 

dalende en wat zijn de maatregelen om die trend om te buigen? 
192 Is er onderzoek beschikbaar waarin het verband tussen de positie 

van Nederland in de Global Competitive Index en de elementen 
van een goed ondernemingsklimaat wordt belicht? Zo ja welk, en 
wat zijn de uitkomsten? 

193 Kunt u aangeven hoe het plan «Goed geregeld, een verantwoorde 
vermindering van de regeldruk 2012–2017» zich verhoudt tot de 
Europese plannen rondom betere regelgeving? 

194 Wat is de achterliggende reden van het feit dat u overweegt om, 
naast het Minister van Defensie en de provincie Noord-Brabant, 
een deel van de investering voor de F-35 motorenonderhoudsfacili-
teiten te financieren? Op welke gronden ligt hier mogelijk een rol 
voor u weggelegd? 

195 Kunt u een inschatting en/of bandbreedte geven van het bedrag 
dat het Ministerie van Economische Zaken wellicht zal investeren 
in de motorenonderhoudsfaciliteit voor F-35 en waar die begro-
tingsmiddelen vandaan zullen komen? 

196 Kunt u een overzicht verschaffen van het aantal werknemers en het 
aandeel in de totale werkgelegenheid voor de sectoren ambachts-
economie, detailhandel, gastvrijheidseconomie, in vergelijking met 
de topsectoren in de periode 2010 tot heden? 

197 Waarom overweegt u om een deel van de motorenonderhoudsfaci-
liteit te financieren, hoort dat niet bij het Ministerie van Defensie? 

198 Wat zijn de kosten voor bedrijven die een lening afsluiten met een 
garantie via de BMKB-regeling? 

199 Kunt u toelichten waarom het beschikbare budget voor het 
Aanvullend actieplan MKB-financiering (€ 6 mln) nog niet juridisch 
is verplicht? 

200 Hoeveel geld gaat er jaarlijks naar deze adviesorganen en andere 
uitvoerende instanties die worden ingezet bij de Vroege fase 
financiering? Hoeveel budget van de Vroege fase financiering blijft 
er dan over voor de bedrijven? 
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Nr. Vraag 
201 Hoe wordt de mate van benutting en effectiviteit van de BMKB 

beoordeeld, anders dan door het registeren van het aantal 
verstrekte garanties? 

202 Wordt het (geringe) gebruik, dan wel lage benutting, van de BMKB 
onderzocht, analoog aan de manier waarop dat met de Garantiere-
geling Scheepsbouwfinanciering is gebeurd, en wat zijn de 
uitkomsten? Zo nee, gaat dit onderzoek (alsnog) plaatsvinden? 

203 Klopt het dat de bijdrage aan de Kamer van Koophandel 100% 
juridisch verplicht is voor de komende jaren? 

204 In welke mate participeert de overheid in de Nederlandse 
Investe-ringsinstelling (NLII) en op welke wijze faciliteert zij de NLII 
via onder andere de groeifaciliteit? 

205 Waarop is de verwachting gebaseerd dat de Groeifaciliteit de 
meest effectieve manier is om achtergestelde leningen voor het 
MKB te stimuleren? 

206 Waarop is de veronderstelling gebaseerd dat banken/
schadeverzekeraars slechts gebruik maken van de Garantie 
Ondernemersfinanciering als zij niet zelfstandig of onvoldoende in 
staat zijn in de kern gezonde bedrijven te financieren en hoe wordt 
dit gemonitord en bewaakt? 

207 Wat was de uitkomst van het onderzoek naar de oorzaken van het 
geringe gebruik van de Garantieregeling Scheepsbouwfinancie-
ring? Zijn deze oorzaken te veralgemeniseren naar andere 
garantieregelingen en welke consequentie verbindt u daar 
vervolgens aan in het beleid? 

208 Wat is bereikt op het gebied van verbetering van groeivaardighe-
den in het kleinbedrijf? 

209 Kunt u aangeven wanneer de onderhandelingen rondom de 
MKB-Financiering, die eind 2014 gestart zijn, resultaat op zullen 
leveren? 

210 Kunt u gedetailleerd aangeven naar welke post welk bedrag is 
gevloeid bij «bevorderen ondernemerschap»? 

211 Hoeveel miljoen aan garanties zijn er in 2015 tot nu toe verstrekt bij 
de Garantieregeling Scheepsnieuwbouwfinanciering? Indien dit 
bedrag laag ligt, waarom wordt het plafond voor de Garantierege-
ling Scheepsnieuwbouwfinanciering niet nogmaals verlaagd? 

212 Kunt u uitgebreid toelichten wat de actuele stand van zaken is 
rondom innovatiegericht inkopen en het beleid om dit te 
bevorderen? 

213 Wat zijn de concrete resultaten van de vier speerpunten om 
innovatiegericht inkopen te bevorderen, zoals aangekondigd in de 
Voortgangsrapportage Innovatiegericht Inkopen (bijlage bij de 
Voortgangsrapportage Bedrijfslevenbeleid 2013), toegespitst per 
speerpunt? 

214 Wat is het in het bijzonder het concrete resultaat van het onderzoek 
naar een fonds ter bevordering van het opschalen en implemente-
ren van innovaties die van belang zijn voor de overheid, zoals 
aangekondigd in de Voortgangsrapportage Innovatiegericht 
Inkopen (bijlage bij de Voortgangsrapportage Bedrijfslevenbeleid)? 

215 In welke mate participeert of financiert de Europese Investerings-
bank in Qredits? 

216 Waarom zal het aantal door Qredits te verstrekken kredieten niet 
worden gehaald en welke consequenties heeft dit? 

217 Kunt u aangeven van welke factoren het afhangt of er 100 mln euro 
extra wordt geïnvesteerd in Qredits? 

218 Waarom heeft u niets meer inbegroot voor microkredieten? 
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Nr. Vraag 
219 Wie is het boegbeeld ICT die samen met de wetenschap en 

industrie aan de slag gaat om de economie te helpen met de 
inbedding van de digitalisering van economische productieproces-
sen? 

220 Wat is de stand van zaken wat betreft de financiering van de tien 
Smart Industry-fieldlabs? 

221 Kunt u aangeven welke cijfers u heeft over het gebruik door 
ondernemers van de Berichtenbox? 

222 Kunt u aangeven welke overheidsinstanties er zijn aangesloten op 
de Berichtenbox? 

223 Kunt u aangeven hoeveel ondernemers en hoeveel overheidsin-
stanties er inmiddels gebruik maken van het Ondernemingsdos-
sier? 

224 Kunt u aangeven wat uw actuele doelstellingen zijn voor het 
gebruik van het Ondernemingsdossier door ondernemers en 
overheidsinstanties? 

225 Kunt u aangeven hoe vaak de website www.ondernemersplein.nl 
per maand wordt bezocht? 

226 Hoe verhoudt zich de extra aandacht voor het ontwikkelen van 
digitale vaardigheden bij de beroepsbevolking met de trend van 
meer ondernemers, incl zzp’ers, waar ondernemersvaardigheden 
(ook) van belang zijn? 

227 Wat is uw ambitie waar het gaat om het aantal aan te sluiten 
branches bij het Ondernemingsdossier en hoe gaat u die ambitie 
waar maken? 

228 Kunt u aangeven op welke herkomstmarkten en doelgroepen het 
NBTC-budget exact wordt ingezet? 

229 Welk deel van de bijdrage aan het NBTC zal effectief kunnen 
worden besteed aan spreiding van toerisme? 

230 Wat zijn de doelstellingen bij de aanpassing van wet- en regelge-
ving aan de veranderende maatschappelijke dynamiek, en welke 
concrete maatregelen vloeien daaruit voort? 

231 Kunt u aangeven welke bijdragen er vanuit de verschillende 
ministeries in 2016 en 2017 begroot zijn voor Maatschappelijk 
Verantwoord Ondernemen (MVO) Nederland? 

232 Wat is de verhouding tussen de rijksbijdrage aan de Kamer van 
Koophandel en de door haarzelf gegenereerde inkomsten? 

233 Kunt u aangeven in welk stadium het besluitvormingsproces rond 
de mogelijke EZ-investering in een motorenonderhoudsfaciliteit 
voor F-35 zich bevindt? 

234 Zijn er precedenten waarbij verschillende ministeries, provincies 
en private partijen gezamenlijk investeren in een (onderhouds-
)faciliteit/fabriek en hoe vergelijkbaar zijn die situaties? Welke 
kansen en risico’s spelen daarbij een rol? 

235 Hoe groot zal het bedrag zijn dat EZ eventueel gaat investeren in 
de motorenonderhoudsfaciliteit voor F-35 en waar zullen die 
begrotingsmiddelen vandaan komen? 

236 Op welke wijze zal de Kamer worden betrokken en geïnformeerd 
over het besluitvormingsproces rond de mogelijke EZ-investering 
in een motorenonderhoudsfaciliteit voor F-35? Wanneer kan de 
Kamer op dit punt nadere informatie verwachten? 

237 Hoe groot zal de interne begrotingreserve BMKB zijn aan het eind 
van 2016 bij de verwachte extra aanspraak die op de Borgstelling 
zal worden gedaan en is het mogelijk deze reserve tussentijds aan 
te vullen indien nodig? 

238 Waar staan de kengetallen rond CO2 -uitstoot? 
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Nr. Vraag 
239 Waarom is er nog steeds geen definitief investeringsbesluit 

genomen door de initiatiefnemers van het project ROAD? (p. 
80–81)? Welke aanwijzingen heeft u dat er begin 2016 wel een 
definitief investeringsbesluit voor het project ROAD wordt 
genomen? Onder welke voorwaarden heeft u in 2010 het voorschot 
van € 15,3 miljoen aan het project ROAD verleend? Is bijvoorbeeld 
een uiterste datum voor het definitieve investeringsbesluit 
afgesproken? Is de toezegging van de rijksoverheid om € 150 
miljoen euro bij te dragen aan het project ROAD ook al juridisch 
verplicht? Zo niet, wanneer verwacht u een juridische verplichting 
aan te zullen gaan? Hoeveel middelen, van de in totaal ruim € 8 
miljoen geraamd voor opvang en afslag CO2 (CCS), verwacht u in 
2016 aan ROAD te zullen besteden? 

240 Wat zijn de bedragen die – per onderdeel- geïnvesteerd (gaan) 
worden in de Overheidsdienst Groningen, de onderzoeksgroep 
Energie en de versterking van het Staatstoezicht op de Mijnen 
(SodM)? 

241 Wat gaat de onderzoeksgroep energie doen? 
242 Op welke wijze worden bodembewegingen/bodemverschuivingen 

gemeten en met welke meetmethoden? Kan er een overzicht 
komen van alle meetpunten met methoden? 

243 Wat is de doelstelling van CO2 reductie voor 2016? 
244 Kunt u aangeven waarom de samenleving oplossingen moet 

aandragen voor problemen die door de met beleid gestuurde 
energietransitie zijn gecreëerd? 

245 Kunt u aangeven waarom u pas in 2016 de dialoog met de 
samenleving aangaat over de complexiteit van het energievraag-
stuk, terwijl dan belangrijke wetgeving reeds is geïmplementeerd 
en ontwikkelingen in gang zijn gezet bijvoorbeeld met betrekking 
tot windmolens die niet meer herroepen kunnen worden? 

246 Kunt u aangeven op welke punten in het energievraagstuk er nog 
ruimte is voor burgers om met hun inbreng zaken te veranderen? 

247 Kunt u aangeven wat u er van zou vinden als u achteraf gevraagd 
wordt om input te leveren over beslissingen die al genomen zijn en 
niet meer teruggedraaid kunnen worden? 

248 Zullen de uitgaven in 2015 voor de Topsector Energie uitkomen op 
de begrote € 68 mln, aangezien er bij de Voorjaarsnota 2015 geen 
mutaties werden voorzien? Hoe verhoudt deze stijging zich tot de 
uitgaven in 2014 van € 35 mln? Vanwaar deze stijging? Voor 2016 
wordt € 56 mln begroot; vanwaar deze verlaging? Welke invloed 
heeft deze verlaging op de innovatieve doelstellingen uit het 
Energie-akkoord? 

249 Waarom is er geen reservering voor de interne begrotingsreserve 
duurzame energie na 2014? 

250 Waarom is er geen reservering voor aardwarmte na 2015, terwijl 
op pagina 33 de zin staat «dat aardwarmte binnen de SDE+ en van 
de gunstigste opties is, en daarnaast gesteld wordt dat «aard-
warmte tevens een belangrijke optie is voor het halen van de 
energie- en klimaatdoelen van EZ en de glastuinbouw» anders 
suggereert? 

251 Kunt u per categorie (windenergie, biomassa etc.) onder de SDE+ 
een overzicht geven van de verwachte uitgaven en van de 
maximale uitgaven per jaar? 

252 De uitgaven aan de SDE+ zijn door de jaren heen veel hoger dan 
de ontvangsten van de SDE+, waar wordt het verschil uit betaald? 
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253 Waarom krijgen energie-intensieve bedrijven een compensatie 

voor de ETS en hoe verhoudt dit zich tot de gratis emissierechten 
die al aan bedrijven met weglekeffecten worden gegeven, als ook 
tot de structureel lage energiebelasting die energie-intensieve 
bedrijven betalen? 

254 Hoeveel beslaat het speciaal voor innovatie afgezonderde deel van 
de SDE+ middelen? 

255 Op welke wijze worden de green deals vanuit de samenleving 
gemonitord en hoe wordt de Kamer hierover geïnfomeerd? 

256 Op welke basis wordt bepaald wanneer, aan wie, en onder welke 
voorwaarden de compensatie voor ETS wordt uitgekeerd? 

257 Wat behelst de Demonstratieregeling Energie-Innovatie(DEI) en 
waarom is dit gericht op de export? 

258 Waaruit bestaan de twee in de tekst genoemde uitgevoerde 
tenders van 2015? 

259 Hoe worden de twee tenders vanuit DEI (Demonstratieregeling 
Energie -Innovatie) van 2015 geëvalueerd? 

260 Hoe groot is het CO2 weglek risico en waaruit bestaan de indirecte 
kosten in het kader van ETS? 

261 Hoe reeël is het dat in 2016 inderdaad een definitief investeringsbe-
sluit over ROAD genomen gaat worden? 

262 Wat zijn de kosten per miljard m3 wanneer wordt uitgegaan van 1,1 
miljard euro derving gasbaten in 2015? 

263 Kunt u aangeven waar de extra SDE+ inkomsten van 180 miljoen 
en 208 miljoen in respectievelijk 2019 en 2020 vandaan komen ten 
opzichten van de geüpdatete tabel geraamde kasuitgaven en 
gevolgen voor de lastenontwikkeling 2013 – 2031 zoals die bij de 
beantwoording van de feitelijke vragen begroting EZ 2014 aan de 
Kamer zijn toegezonden (vraag 254)? 

264 Hoe staat dit in verhouding tot de kosten per miljard m3 die het 
CPB bij de tegenbegrotingen van diverse partijen heeft gegeven? 

265 Kunt u de tabel geraamde kasuitgaven en gevolgen voor de 
lastenontwikkeling 2013 – 2031 zoals die bij de beantwoording van 
de feitelijke vragen begroting EZ 2014 aan de Kamer zijn toegezon-
den (vraag 254) van een update voorzien? 

266 Wat is de verwachting van het kabinet omtrent het plafond 
gaswinning de komende jaren tot 2020? 

267 Hoe correspondeert de verwachting omrent het plafond gaswin-
ning met de budgettaire gevolgen van het beleid op pagina 77? 
Waarom lopen de budgettaire opbrengsten terug de komende 
jaren? 

268 Waarom zijn de bedragen voor TNO AGE (bodembeheer) afgeno-
men ten opzichte van 2014? 

269 Kunt u een raming geven van de ontwikkeling van de begrotingsre-
serve duurzame energie in de komende jaren (dit ontbreekt in de 
tabel)? 

270 Hoe is de opslag op de energierekening ter financiering van de 
SDE+ opgebouwd? Welke opslag wordt betaald door de kleinge-
bruikers en welk gedeelte door de grootverbruikers? 

271 Via welke begroting lopen de brandstofsubsidies voor tuinbou-
wers, gebouwen voor religieuze diensten of filosofische reflectie en 
de subsidie van stookkosten voor non-profitorganisaties en voor 
welke bedragen? 

272 Hoe verhoudt de Compensatie Energie-intensieve bedrijven zich 
met de doestelling tot een meer duurzame energieproductie te 
komen? 

273 Hoeveel geld van de inkomsten van SDE+ gaat er naar de 
verschillende soorten energie in het komende jaar en de jaren 
daarna, kunt u dat specificeren? 
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274 Hoeveel geld is van de inkomsten van SDE+ beschikbaar voor 

biogas, windenergie, zonnenergie etc? 
275 Hoeveel groot is het aandeel van duurzame energie in de in 2015 

geaccordeerde innovatiecontracten? 
276 Waarom staat er ieder jaar circa 7 a 8 miljoen euro aan subsidie 

ingeboekt voor carbon capture and storage (CCS), indien de 
investeringsbeslissing daarover in 2016 nog gemaakt moet 
worden? 

277 Indien CCS inderdaad doorgaat, waar wordt dan de toegezegde 
150 miljoen euro aan cofinanciering uit betaald en waar kan dit op 
de begroting worden terug gevonden? 

278 Kunt u aangeven wat het verplichtingenbedrag is voor de tender 
wind op zee voor de jaren 2017, 2018 en 2019? 

279 Is het waar dat de 5 miljard euro voor de tender wind op zee in 
2016 is bedoeld voor 700MW aan wind op zee? 

280 Waarop baseert u dat de CO2 prijs en daarmee de ETS-
compensatie zal dalen? 

281 Betekend dat dan automatisch ook dat bij een stijgende CO2 prijs 
de emissions trading system (ETS)-compensatie stijgt? 

282 Hoe verhouden de circa 7 a 8 miljoen subsidie aan CCS per jaar 
zich tot de toegezegde 150 miljoen cofinanciering? 

283 Kunt u aangeven hoeveel bedrijven vanuit Nederland verplaatst 
zijn naar landen waar geen CO2 prijs is? 

284 Kunt u aangeven wat de geschatte economische schade is van dit 
CO2 weglek risico in Nederland tot op heden en wat de verwach-
ting hiervan is? 

285 Wat is de toekomst van het Rotterdam Opslag en Afvang Demon-
stratieproject (ROAD)? 

286 Wat is de status van de toezegging dat het Rijk in totaal 150 
miljoen euro aan het project ROAD zou bijdragen? 

287 Onder welke voorwaarden is het voorschot van 15,3 miljoen euro 
aan het project ROAD verleend? 

288 Als het ROAD niet doorgaat, kunt u het verleende voorschot dan 
terugvorderen? 

289 Kunt u aangeven op welke wijze gemeentes gecompenseerd 
worden voor de misgelopen huren, WOZ inkomsten en overige 
gemeentelijke belastingen indien uitgekochte woningen niet meer 
als woonfunctie gebruikt mogen worden en al dan niet tijdelijk leeg 
komen te staan? 

290 Klopt het dat gemeentes de uitkoopregeling voor mensen die 
onder hoogspanningsmasten wonen kunnen blokkeren? 

291 Kunt u aangeven hoe u gemeentes zo ver wil krijgen om de 
woonfunctie te verwijderen en mee te werken aan de uitkooprege-
ling? 

292 Bent u bereid om mee te denken over het relatief gelijker verdelen 
van kosten van verkabeling voor kleine gemeentes? 

293 Kunt u toelichten hoe het gaswinningsbeleid bij Gasterra is 
gewijzigd sinds de liberalisatie in 2000? 

294 Kunt u aangeven of en op welke wijze bij Gasterra rekening wordt 
gehouden met lange termijn doelen, als gasreserves en lange 
termijn opbrengsten? 

295 Is het volgens u waar dat vanwege de relatieve milde winter in 
2015 er een lagere behoefte was aan Groningergas dan het 
extreem koude scenario van 33 miljard kuub dat u voor 2015 en 
ook voor volgende jaren inboekt op zijn begroting? 

296 Gezien de kans dat in Nederland de winter van 2015–2016 streng 
zal zijn klein is en dat SodM adviseert de winning zoveel als 
mogelijk naar beneden te schroeven, waarom brengt u de winning 
en de begroting van de aardgasbaten dan niet verder terug als de 
33 miljard kuub? 
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297 Kunt u een overzicht geven van het overschakelen van buiten-

landse afnemers van laagcalorisch naar hoogcalorisch gas in de 
afgelopen jaren en de planning in de komende jaren? Ligt dit op 
schema? 

298 Kunt u toelichten hoe de afweging wordt gemaakt tussen de grote 
investeringen die gepaard gaan met het uitbreiden van conversie 
door Gasunie en het afbouwen van het gebruik van laagcalorisch 
gas en de aansluitingen op gas? 

299 Waarom is tot 2020 uitgegaan van 33 miljard kuub winning voor 
het Groningenveld? 

300 Hoe verhoudt zich Nm3 tot Sm3? 
301 Kunt u een overzicht geven van de wijzen waarop u het kleine 

velden beleid ondersteund? 
302 Op welke wijze is de Kamer geïnformeerd over de afwijkende 

waarde voor het aantal boringen dat is opgenomen in de Rijksbe-
groting van 2014? 

303 Zijn tijdens de Groninger winningsdiscussie van 2014–2015 de 
waarden met de aangepaste TNO-rapportage van 2014 gebruikt? 

304 Wat wordt bedoelt met onder voetnoot 3 genoemde «correctie van 
10»? 

305 Hoe kan de waarde van de euro/dollarkoers (onder voetnoot 4) 
anders zijn dan die in de Rijksbegroting 2012? Werd er toen niet 
gewerkt met raming door CBS/CPB? 

306 Kan er meer uitleg komen over de afwijkende waarden onder 5; in 
hoeverre is de correctiefactor afwijkend gebleken? 

307 Waarom is het pas in de begroting van 2016 duidelijk geworden 
dat er over 2011 en 2012 een onjuiste correctiefactor is gebruikt? 
En wat zijn hier de effecten van? 

308 Kan er een lijstje komen van de beursprijs van TTF -gas van 2000 
tot en met 2011? 

309 Hoeveel boringen naar nieuwe kleine gasvelden in de Noordzee 
gaat u in 2016 doen? 

310 Hoeveel geld is er in 2016 beschikbaar voor de exploratie van 
nieuwe kleine gasvelden in de Noordzee? 

311 Hoeveel subsidie stelt u beschikbaar voor bedrijven en organisaties 
om het boren naar nieuwe kleine gasvelden in de Noordzee te 
stimuleren? 

312 Hoeveel gas verwacht u in 2016 te winnen uit kleine gasvelden in 
de Noordzee? Hoeveel extra gas is dit ten opzicht van 2015? 

313 Kan er stapsgewijs per gewijzigde voetnoot aangegeven worden 
wat de oorspronkelijke waarde in de Rijksbegroting van 2012 was, 
afgezet tegen de tabel zoals nu opgenomen in de begroting over 
2016? Kan vervolgens de hele tabel met kengetallen in de 
begroting van 2016 ook gegeven worden met Sm3 waarden? 

314 Hoeveel geld heeft u in de begroting van 2016 gereserveerd om de 
schade als gevolg van gasboringen in Groningen op te vangen? 

315 Hoe zijn de mogelijke financiële implicaties van schade als gevolg 
van gasboringen in Groningen in de begroting terug te vinden? 

316 Kunt u een toelichting geven op uw uitspraak in het WGO van 
25 juni jl. dat de bedragen, bij elkaar bijna 400 miljoen, die uit de 
begrotingsreserve duurzame energie gehaald worden al toegezegd 
zijn, terwijl er nu in de begroting voor 2016 staat dat het hier ook 
gaat om projecten die niet tot uitvoering komen en die vervangen 
moeten worden met het oog op het bereiken van de doelstelling? 
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Nr. Vraag 
317 Als projecten van duurzame energieprojecten uit de Stimulerings-

regeling duurzame energieproductie (SDE) en het latere SDE+ 
alsmede de Milieukwaliteit Elektriciteitsproductie (MEP) niet 
doorgaan of vertraging oplopen worden deze bedragen gestort in 
de begrotingsreserve duuzame energie, maar waarom stort u het 
geld in deze begrotingsreserve van projecten die niet doorgaan en 
zoals u stelt vervanging voor gevonden moet worden niet meteen 
terug in de SDE+ zodat dit onmiddelijk kan bijdragen aan het 
behalen van de doelstelling van 14% duurzame energie in 2020? 

318 Kunt u aangeven welke bedragen uit de SDE+, SDE en MEP van 
vertraagde of geannuleerde projecten zitten? 

319 Als vervanging moet worden gezocht voor projecten uit de 
begrotingsreserve duurzame energie, betekent dit dan dat de bijna 
400 miljoen die wordt onttrokken aan deze begrotingsreserve niet 
juridisch verplicht is? Zo ja, hoe garandeert u dan dat dit bedrag na 
2020 weer beschikbaar komt voor duurzame energie? 

320 Kunt u uitleggen hoe uw uitspraak bij het WGO van 25 juni jl. dat 
het bedrag van 400 miljoen verplicht is omdat met de MEP en de 
SDE verplichtingen zijn aangegaan, zich verhoudt met de toelich-
ting dat naar vervangende projecten moet worden gezocht? 

321 Bent u bereid om in de begrotingsreserve duurzame energie het 
bedrag dat opgebracht is met de Opslag Duurzame Energie te 
benoemen en te merken? 

322 Waarom staat het bedrag voor de lokaal opgewekte energie in 
2014 en 2015 op nul? 

323 Hoe komt u erbij dat er na afsluiting van het energieakkoord geen 
fiscale maatregelen zijn genomen? 

324 Vindt u de verlaging van de energiebelasting voor zonnepanelen 
geen fiscale maatregel? 

325 Vindt u de jaarlijks wijzigende tarieven en voorwaarden voor de 
bijtelling van hybride auto’s geen fiscale maatregel? 

326 Kunt u alsnog uitvoering geven aan de motie (TK 30 196, nr. 278) 
en een volledig overzicht geven van alle maatregelen van alle 
ministeries ten behoeve van het Energieakkoord inclusief de fiscale 
maatregelen van het Ministerie van Financiën? 

327 Waarom nemen de uitgaven aan innovatiemiddelen SDE+ vanaf 
2017 af? 

328 Heeft de afname van de uitgaven aan innovatiemiddelen SDE+ een 
relatie met de toename aan uitgaven aan de topsector energie? 

329 Waarom was de compensatie voor het Emissions Trading System 
(ETS) aan energie-intensieve bedrijven geen onderdeel van de 
«budgettaire gevolgen Energieakkoord» indien het behoort tot de 
afspraken uit het Energieakkoord? 

330 Kunt u toelichten waarom er geen bedragen begroot zijn voor het 
energiebespaarfonds en het revolverend fonds voor Verengingen 
Van Eigenaren (VVE) en verhuurders in 2016 en later? 

331 Kunt u toelichten in welke mate gebruik gemaakt is van het 
energiebespaarfonds en de revolverende fondsen voor VVE’s en 
verhuurders in 2015? 

332 Kunt u aangeven waarom het advies over de rendementseisen 
kolencentrales (Advies van de Afdeling advisering van de Raad van 
State van 21 augustus 2015 over het ontwerpbesluit tot wijziging 
van het Activiteitenbesluit milieubeheer (rendementseisen 
kolencentrales), W14.15.0173/IV) nog niet openbaar is gemaakt? 
Bent u bereid om ervoor te zorgen dat deze zo snel mogelijk 
openbaar wordt met uw reactie? 

333 Waarom zit er «een dip» in de uitgaven voor de topsector energie 
over 2016? 
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334 Waarom lopen de investeringen in de innovatiemiddelen SDE+ (EZ 

artikel 14) na 2016 naar beneden af? 
335 Waar wordt de subsidie van ruim 7 miljoen euro voor het Project 

Mainport Rotterdam precies aan uitgegeven? 
336 Hoe groot wordt de mogelijkheid ingeschat dat er in 2016 

meevallers in de aardgasbaten zullen zijn? 
337 Waarom stelt u minder Rijkscofinanciering beschikbaar voor 

projecten uit het Europees Fonds voor Regionale Ontwikkeling 
(EFRO)? 

338 Kunnen de middelen uit het Toekomstfonds, waar vanaf 2018 een 
buffer wordt opgebouwd van 50 miljoen euro voor de niet 
renderende investeringen in fundamenteel en toegepast onder-
zoek, ex ante worden ingezet voor het formuleren van onderzoeks-
projecten voor de oplossing van maatschappelijke vraagstukken? 

339 Wat is de verhouding van het rendement van de overheidsinveste-
ring ten opzichte van het rendement van private investeerders bij 
de verschillende instrumenten voor MKB-financiering? 

340 Wanneer verwacht het kabinet mogelijk meevallers uit de gasbaten 
voor het Toekomstfonds? 

341 Hoe groot zullen de personele uitgaven aan de overheidsdienst 
Groningen zijn en hoe groot zijn de kosten gemoeid met de 
intensivering van de Energiedirectie? 

342 Hoe groot zal de materiële component voor de overheidsdienst 
Groningen zijn? 

343 Waardoor wordt de verwachte verdubbeling van de taakstelling 
van RVO.nl tussen 2016 en 2018 veroorzaakt? 

344 Op welke wijze wordt het tekort van Agentschap Telecom gedekt 
dat ontstaat voor de jaren 2016 en 2017 doordat de kosten hoger 
liggen dan de baten? 

345 Hoeveel geld is specifiek begroot voor het ICT-programma 
GAMMA en is de verwachting dat dit project binnen het begrote 
bedrag blijft? 

346 Waardoor wordt de forse stijging van personeelslasten ten 
opzichte van de 1e suppletoire begroting 2015 bij DICTU 
veroorzaakt? 

347 Hoe kan de gemiddelde prijs per fte externe inhuur bij DICTU 
€ 138.310 zijn, terwijl het om 355 fte gaat en het totale budget voor 
externe inhuur € 2.6 mln is? 

348 Wat zijn de overige personele kosten bij DICTU en waarom zijn 
deze zo hoog? 

349 Wat veroorzaakt het verschil tussen de gemiddelde kosten van 
externe inhuur per fte tussen de RVO en DICTU? 

350 Wat is het totaalbedrag aan subsidies of leningen die de Rijks-
dienst voor Ondernemend Nederland (RVO) verstrekt? 

351 Hoe verhouden de lasten van de RVO zich tot het totaalbedrag aan 
verstrekte subsidies en leningen? 

352 Welke materiële kosten vallen onder de post «overige materiële 
kosten»? 

353 Waarom zijn extra middelen van € 5 miljoen nodig voor de 
uitvoering van de WBSO door de Rijksdienst voor Ondernemend 
Nederland (RVO.nl)? Welke extra werkzaamheden gaat RVO.nl 
uitvoeren voor de WBSO? Wat zijn de totale middelen die RVO.nl 
ontvangt om de WBSO uit te voeren? 

354 Hoe verhouden de extra middelen van € 5 miljoen voor RVO.nl 
voor de uitvoering van de WBSO zich tot de toelichting op de 
begroting voor het RVO.nl op pagina 159, waarin wordt gesteld dat 
de taakstelling van het kabinet Rutte II mede wordt ingevuld door 
een korting op de uitvoering van de WBSO? 

355 Wat is de overweging om deze extra middelen voor de uitvoering 
van de WBSO door RVO.nl uit het TKI-toeslag budget halen? 
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356 Wat is de achtergrond van het toevoegen van € 1,3 miljoen in 2016 

en 2017 aan de bijdrage aan het RVO.nl? Welke extra activiteiten 
gaat het RVO.nl hiervoor uitvoeren? Welke bijdrage ontving RVO.nl 
voorheen voor het uitvoeren van de Rijksoctrooiwet? 

357 Hoe verhouden de extra middelen van € 5 miljoen voor RVO.nl 
voor de uitvoering van de WBSO zich tot de toelichting op de 
begroting, waarin wordt gesteld dat de taakstelling van het kabinet 
mede wordt ingevuld door een korting op de uitvoering van de 
WBSO? 

358 Wat wordt bedoeld met invaringen en waardoor veroorzaken die 
een minder harde daling van het aantal ambtenaren? 

359 Wat is de overweging om extra middelen van 5 miljoen voor de 
uitvoering van de WBSO door Rijksdienst voor Ondernemend 
Nederland (RVO) uit het TKI-toeslag budget halen? 

360 Waarom zijn extra middelen van € 5 miljoen nodig voor de 
uitvoering van de WBSO door RVO? 

361 Welke rechtvaardiging is er om de kosten voor uitvoering van de 
WBSO uit de TKI-toeslag te halen? 

362 Welke extra activiteiten gaat het RVO uitvoeren met de extra 
bijdrage van € 1.3 mln in 2016 en 2017? Welke bijdrage ontving 
RVO.nl voorheen voor het uitvoeren van de Rijksoctrooiwet? 

363 Kunt u toelichten waarom de lagere uitgaven MEP geen conse-
quenties voor het doelbereik duurzame energie van 14% in 2020 
heeft? Is er bij de geplande investeringen in duurzame energie dan 
geen rekening gehouden met de investeringen uit de MEP of is bij 
de strategie naar 2020 rekening gehouden met een uitval van MEP 
projecten? 

364 Hoe kan het dat de lagere uitgaven aan de Milieukwaliteit en 
Electriciteitssubsidie (MEP) geen impact hebben op de duurzame 
energiedoelstellingen? 

365 Welke «knelpunten in de begroting» (Miljoenennota) worden door 
de lagere uitgaven aan de MEP gedekt? 

366 Waarom worden de ETS middelen doorgeschoven naar 2017 en 
niet naar 2016, of behouden in 2015? 

367 Wat zijn de gevolgen voor de begroting indien in de jaren 2016 – 
2020 de gaswinning in Groningen wordt terug gebracht naar 30 
bcm, naar 25 bcm, of naar 20 bcm per jaar? 

368 De motie van de leden Leegte/Ozturk (Kamerstuk 32 849 – 31) zou 
een vergelijkend onderzoek moeten opleveren tussen Nederlandse 
en Duitse rechtsregel bij mijnbouwactiviteiten, wanneer verwacht u 
het onderzoek te kunnen delen met de Kamer? 

369 Kunt u uiteenzetten hoe motie 34 000 nr. 16 over het in Europees 
verband streven naar een substantiële vermindering van energieaf-
hankelijkheid binnen tien jaar in de begroting is uitgewerkt? 

370 Waarom geeft u geen invulling aan de motie van Veldhoven en Jan 
Vos door de kolenbelasting pas in te trekken op het moment dat de 
twee kolencentrales dichtgaan per 1 juli 2017? 

371 Wanneer verwacht u het overzicht te kunnen delen met de Kamer, 
dat wordt verzocht in de motie (Kamerstuk 34 058 – 3), ruim voor 
de behandeling van de wet STROOM? 

372 Kunt u tabelsgewijs een overzicht geven van alle subsidies en 
financieringsregelingen op het gebied van landbouw, zoals de 
garantstelling landbouw, de graasdierpremie, groen en doen, 
intelligente netten, etc., inclusief het budget, het gebruik, de kosten 
en de doelmatigheid van de regeling? 
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373 Kunt u tabelsgewijs een overzicht geven van alle subsidies en 

financieringsregelingen op het gebied van energie, zoals de 
Stimulering Duurzame Energieproductie, de Energie Investerings-
aftrek, Subsidieregeling emissiearme taxi’s en bestelauto’s, etc. 
inclusief het budget, het gebruik, de kosten en de doelmatigheid 
van de regeling? 

374 Kunt u tabelsgewijs een overzicht geven van het budget, het 
gebruik, de kosten en de doelmatigheid van de verschillende 
bedrijfsfinancierings- en innovatiestimuleringsregelingen, inclusief 
qredits, de Vroegefasefinanciering (VFF), SEED-capitalregeling, het 
Co-investeringsfonds voor Business Angels, het Dutch Venture 
Initiative (DVI), de groeifaciliteit, Garantie Ondernemingsfinancie-
ring (GO), BMKB, Garantie Scheepsnieuwbouw Financiering (GSF), 
etc? 

375 Wat is het budget en het gebruik van Schoolmelk- en schoolfruitre-
geling? 

376 Wat zijn de kosten van de Schoolmelk- en schoolfruitregeling 
regeling? 

377 In hoeverre slaagt de Schoolmelk- en schoolfruitregeling erin de 
gestelde doelstelling te bereiken? 

378 Wat is de reden dat het budget onder de naam «topsector energie» 
vanaf 2015 omhoog is gegaan, terwijl het budget onder de naam 
«energie-innovatie» omlaag is gegaan? Houden beide mutaties 
verband met elkaar?
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